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Presentasjon av tiltaket Matutdeling i Nord-Fron 
Før rådet gikk i gang med saklisten, fikk de en presentasjon av hvordan matutdeling 
er organisert i Nord-Fron. For å presentere tiltaket hadde vi invitert diakon i Nord-
Fron Per Øyvind Fredin og medlem av diakoniutvalget i Nord-Fron Per Arne 
Vesteraas. I tillegg hadde vi invitert Elisabeth Randen fra Frivilligsentralen i Sel til å 
være til stede. 
 
Viktige punkter for å oppnå suksess: 

• Være et synlig tiltak i kommunen 

• Ha gode relasjoner med bedrifter som enten bidrar med varer eller penger. 

• God offentliggjøring av tjenesten, utdelingsdatoer og påmelding 

• Lytte til innspill fra brukerne, hva de trenger. 
 

I Nord-Fron holder kommunen gratis lokaler for tiltaket. Der har de stående en stor 
fryser de har fått fra en dagligvarebutikk, samt flere kjøleskap. De har også etablert 
en app for bestilling av tid for utlevering, slik at kø unngås på utleveringsstedet. 
 
Viktige punkter for gjennomføringen: 

• Avtale med Matsentralen 

• Bil til å hente og frakte varer 

• Frivillige medarbeidere 

• Lokale med plass til frysere, kjøleskap og øvrig oppbevaring. 
 

I tillegg til fysiske varer er det behov for noe kapital for å kjøpe inn varer som vi ikke 
får gratis. Denne kapitalen fås gjennom: 

• Bidrag fra frivillige 

• Bidrag fra bedrifter 

• Offer ved gudstjenester 

• Støtte fra tyngre aktører 

• Handlekorger i butikk hvor folk kan legge sitt bidrag (kun i kortere perioder) 

 
Rådet fortsatte med en oppsummering etter at eksterne deltakere hadde forlatt 
møtet. Her ble det blant annet reist spørsmål om hvordan vi kan nå rett målgruppe. 
Flyktninger skal gjennom NAV får tildelt midler etter en norm som ligger over 
fattigdomsgrensen. Det kan være en utfordring å nå de som faktisk trenger hjelp, 
mens andre som har nok benytter anledningen til å få mer. Det ble foreslått at det 
burde være et tilbud til mennesker som sliter økonomisk til å få hjelp til å gå gjennom 
sin økonomi. 
 
Rådet ønsker at diakoniutvalget engasjeres i denne saken, og at det må innledes et 
samarbeid med Frivilligsentralen, Opplandshjelpen (Linda Renate Skurengslien) og 
sanitetsforeningen. I tillegg må kirkekontoret stille med noe ansatt-ressurs for 
organisering av arbeidet. 
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Godkjenning av innkalling og saksliste 

Godkjenning av protokoll 

Saker til behandling 

 
 
 
1/25 Budsjett 2025 - 4. gangs behandling 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 06.02.2025 1/25 

 
 
 
 
Saksorientering 
Budsjettet var sist oppe til behandling i sak 46/24, den 12.12.2024. Her ble det 
foretatt noen korrigeringer i forhold til tidligere. Disse endringene fremgår som røde 
tall i gul spalte i vedlagte dokument. 
 
Forslag til vedtak 
 
Sel kirkelige råd vedtar framlagte budsjett som sitt budsjett for 2025. 
 
Møtebehandling 

Det ble reist spørsmål rundt refusjon fra Hamar bispedømme for utgifter til kontorhold 
for prosten og prostesekretær. Kirkevergen informerte om at dette kun er et symbolsk 
beløp på kr. 5 000 i året. De faktiske kostnadene for kontorhold for prosten overstiger 
dagens refusjon betydelig. Dette gjelder blant annet husleie, lisenser, kopikostnader 
og renhold og energiutgifter. Rådet ber derfor kirkevergen om å ta kontakt for å søke 
å øke refusjonen fra Hamar bispedømme. 
Det ble også reist spørsmål rundt budsjettert utgift til gravertjenesten. Denne ligger 
noe lavere enn regnskap for 2023. Kirkevergen informerte at det er forventet at antall 
urnegraver øker, noe som trolig vil redusere antall kistegraver. 
I forbindelse med annonsering, ble det anbefalt å bruke lokal avis til forhåndsomtaler 
i forkant av f.eks. Tårnagent og andre større arrangement i forbindelse med 
gudstjenester. 
 
Vedtak  

Sel kirkelige råd vedtar framlagte budsjett som sitt budsjett for 2025. 
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2/25 Lokalisering av kontorer og bykirke 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 06.02.2025 2/25 

 
 
 
 
Saksorientering 
Sel kirkelige råd ser behov for nye lokaler til kirkekontoret og bykirken. 
Leiekontrakten på dagens lokaler går ut 28.02.2026. Høy husleie og utfordringer med 
lokalene gjør at kirkevergen ønsker at vi skal vurdere nye lokaler. For å sikre en best 
mulig tjeneste for menigheten og offentligheten er det nødvendig å finne 
hensiktsmessige lokaler som kan ivareta dagens og fremtidige behov. 
 
 
Forslag til vedtak 
 

• Kirkekontoret og bykirken lokaliseres til nye, sentrale lokaler i Otta sentrum. 

 
• Lokalene skal være synlige, lett tilgjengelige og tilfredsstille krav til universell 

utforming. 

 
• Bykirken videreføres som en del av menighetens arbeid og tilbud i sentrum. 

 
Møtebehandling 

 
Vedtak  

• Kirkekontoret og bykirken lokaliseres til nye, sentrale lokaler i Otta sentrum. 

 
• Lokalene skal være synlige, lett tilgjengelige og tilfredsstille krav til universell 

utforming. 
 

• Bykirken videreføres som en del av menighetens arbeid og tilbud i sentrum. 
 

• Leieutgifter på framtidige lokaler må ligge innenfor budsjettrammen for Sel kirkelige 
råd med bemanning tilsvarende 2025. 
 

• Dagens lokaler sies opp fra utgangen av leiekontrakten 28.02.2026. 
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3/25 Hovedalter eller bordalter i Sel og Heidal kirker 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 06.02.2025 3/25 

 
 
 
 
Saksorientering 
 
Bakgrunn 
Ved innføring av ny liturgi 2011 blei det oppfordra til at liturgen forretta gudstjenesten 
med ansiktet vendt mot menigheten under alle ledd av gudstjenesten. I noen kirker 
blei det løst ved at alteret blei skjøvet ut fra altertavla. I kirker der det ikke var mulig, 
blei det foreslått bruk av bordalter, også kalt framalter. Det siste blei tatt i bruk i 
kirkene i Sel, og etter en utprøvingstid på to år, blei det bestemt å beholde bordalter i 
Sel og Heidal, og å gå tilbake til å bruke hovedalteret i Nord-Sel. 
 
Drøfting 
To praktiske forhold som ikke var trukket inn i drøftingsgrunnlaget i 2011, er at 
bordalteret ved sin plassering er til hinder. Bordalteret opptar en stor del av gulvflaten 
i «krysset», slik at det blir vanskelig spesielt for rullestolbrukere å manøvrere under 
nattverdsfeiringen, når også liturg og eventuelt ministranter opptar enda mer av 
gulvflaten. Og ved evakuering ved brann innsnevrer bordalteret rømningsveien i ikke 
ubetydelig grad. Dette er vesentlige forhold. 
Ved større dåpsfølger vil også en del måtte plassere seg slik at framalteret kommer 
mellom dem og døpefonten. Dette er også uheldig.  
 
Som Prost vil nevne at nærhet mellom liturg og menighet kan oppnås ved at 
menigheten oppfordres til å benytte de fremste benkene når det er lite frammøte. 
Ved en del gudstjenester kan det også være aktuelt å lede gudstjenesten fra 
lesepulten.  
 
Konklusjon 
Prosten vil derfor anmode Sel kirkelige råd om å foreta en ny vurdering om bruk av 
bordalter i Sel og Heidal kirker.    
 
 
Forslag til vedtak 
 
Sel kirkelige råd formulerer vurdering i møtet. 
 
Møtebehandling 

Det framkom ingen sterke meninger om det ene eller andre i rådet. Det ble imidlertid 
framhold til presten kan bevege seg ned i hovedskipet selv om det ikke er noe alter 
der. Det ble også påpekt at det kan være fornuftig å konsentrere aktiviteten på 
mindre areal når det er få til stede under gudstjenesten for å redusere følelsen av at 
det er få til stede. Det var også framholdt at det kan være trangt med rullestol når 
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bordalteret brukes, og det samme ved utdeling av nattverd. Bordalter kan også være 
til hinder ved eventuell evakuering av kirken. 
Vedtak  

Sel kirkelige råd ønsker at det skal være opp til den enkelte liturg å vurdere om 
hovedalter eller bordalter skal brukes i den aktuelle gudstjenesten. Vurderingen skal 
gjøres ut fra type og innhold i gudstjenesten. 
 

 

 

 

4/25 Egne dåpsgudstjenster 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 06.02.2025 4/25 

 
 
 
 
Saksorientering 
Under pandemien innførte vi muligheten til å ha egne dåpsgudstjenester. I 
forbindelse med reduksjon av antall gudstjenester i forordningen, opplever vi at det 
kan bli lenge mellom hver gudstjeneste som egner seg til barnedåp i hvert enkelt 
sokn. Dette fører til at spørsmålet om egne dåpsgudstjenester kommer opp igjen 
med jevne mellomrom. Administrasjonen ser derfor et behov for å forankre praksisen 
i Sel kirkelige råd. 
 
Fordeler med egne gudstjenester for barnedåp 
• Mer personlig ramme: En egen gudstjeneste kan gi familien til dåpsbarnet en mer 

personlig opplevelse, hvor fokuset er konsentrert om selve dåpshandlingen. 

• Fleksibilitet i tid og innhold: Kunne tilby barnedåp på helger hvor det ikke er planlagt 
gudstjenester i den aktuelle kirken. Slike gudstjenester kan lettere tilpasses familiens 
ønsker, både med hensyn til tidspunkt og liturgiske elementer. 

• Kortere varighet: Disse gudstjenestene kan ofte være kortere, noe som kan oppleves 
positivt for små barn og familier. 

• Mindre forstyrrelser: For ordinære gudstjenestedeltakere kan egne dåpsgudstjenester 
bety mindre forstyrrelser knyttet til logistikk og barnegråt. 

 
Ulemper med egne gudstjenester for barnedåp 
• Redusert fellesskapsdimensjon: Barnedåpen er en handling som innebærer opptakelse i 

menigheten. Ved å isolere dåpsgudstjenestene fra hovedgudstjenesten kan man svekke 
denne opplevelsen av å bli en del av det større fellesskapet.Liturgisk fragmentering: Ved å 
ha separate dåpsgudstjenester risikerer man å svekke helheten i kirkens liturgiske 
praksis. 

• Ressursbruk: Organisering av egne gudstjenester krever ekstra ressurser i form av 
personale og logistikk. 

• Redusert deltagelse i gudstjenester: Egne dåpsgudstjenester kan føre til lavere oppmøte 
fra menigheten, da disse gudstjenestene bare samler dåpsfamiliene. 
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• Teologisk forankring: Dåpen er ikke bare en privat handling, men en handling som angår 
hele menigheten. Egen gudstjeneste kan gi inntrykk av at dåpen primært er en individuell 
begivenhet. 

 
Anbefaling 
Basert på en helhetsvurdering anbefales det å unngå egne gudstjenester for 
barnedåp. For å ivareta behovet for fleksibilitet og en personlig ramme kan man i 
stedet vurdere smidigere løsninger innenfor den ordinære gudstjenesten, for 
eksempel ved å legge til rette for en mer inkluderende og variert liturgi. 
Administrasjonen fortsetter å anbefale å bruke 1. og 2. juledag, 1. påskedag og 1. 
pinsedag til barnedåp. Videre anbefales å ha barnedåp på kveldsgudstjenester, hvor 
selskapet avholdes i forkant av gudstjenesten. 
 
Ved å beholde dåpen som en del av hovedgudstjenesten styrkes både det liturgiske 
fellesskapet og menighetens opplevelse av å være et deltakende fellesskap i viktige 
milepæler i det kristne livet. 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
1. Sel kirkelige råd vedtar at barnedåp som hovedregel skal finne sted i ordinære 

hovedgudstjenester. 

 
2. Unntak kan gjøres ved spesielle behov, etter en konkret vurdering av prest og stab. 

 
3. Menigheten skal tilrettelegge for å gjøre hovedgudstjenester med barnedåp 

familievennlige, herunder vurdere varighet, barneaktiviteter og praktisk tilrettelegging. 

 
Ved å ta dette vedtaket sikrer menigheten en sterkere fellesskapsopplevelse og en 
tydeligere understrekning av barnedåpens betydning i kirkens liv. 
 
 

Vedtak  

1. Sel kirkelige råd vedtar at barnedåp som hovedregel skal finne sted i ordinære 
hovedgudstjenester. 

 
2. Unntak kan gjøres ved spesielle behov, etter en konkret vurdering av prest og stab. 

 
3. Menigheten skal tilrettelegge for å gjøre hovedgudstjenester med barnedåp 

familievennlige, herunder vurdere varighet, barneaktiviteter og praktisk tilrettelegging. 

 
Ved å ta dette vedtaket sikrer menigheten en sterkere fellesskapsopplevelse og en 
tydeligere understrekning av barnedåpens betydning i kirkens liv. 
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5/25 Flytting av kleberovn fra sakristi i Nord-Sel kirke 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 06.02.2025 5/25 

 
 
Saksorientering 

Bakgrunn: 
Nord-Sel kirke har i dag en gammel kleberovn plassert i prestesakristiet. Ovnen har historisk 
og estetisk verdi, men er ikke lengre i bruk og pipen er plombert. Den opptar verdifull plass i 
et rom som benyttes til viktige arbeidsoppgaver knyttet til gudstjenester og kirkelige 
handlinger. Det er ønske om å flytte ovnen til kirkestua for å frigjøre plass og gjøre sakristiet 
mer funksjonelt. 

Argumenter for flytting: 
1. Bedre arbeidsforhold: 

Prestesakristiet er et viktig arbeidsrom hvor prester og kirkelig personale forbereder 
gudstjenester og andre seremonier. Ved å fjerne kleberovnen frigjøres plass som kan 
benyttes til praktisk innredning, som oppbevaringsløsninger og arbeidsflater. 

2. Optimal utnyttelse av kirkestua: 
Kirkestua brukes til ulike samlinger, møter og arrangementer. Plasseringen av 
kleberovnen her kan bidra til å skape en hyggelig og historisk atmosfære. Ovnen kan 
fungere som et dekorativt element og tas i bruk ved behov. 

3. Bevaring av kulturhistorie: 
Selv om ovnen ikke lenger er funksjonell i sakristiet, har den en kulturhistorisk verdi 
som bør ivaretas. En flytting til kirkestua vil fortsatt gi menigheten mulighet til å 
oppleve ovnen i en kontekst som reflekterer dens historie. 

4. Praktiske hensyn: 
En flytting av ovnen vil kreve fagmessig utførelse for å sikre at den ikke skades under 
transport.  

Konklusjon: 
Flytting av kleberovnen fra prestesakristiet til kirkestua vil frigjøre plass og gjøre sakristiet 
mer funksjonelt som arbeidsrom. Samtidig ivaretas ovnens historiske verdi gjennom en ny 
plassering der den fortsatt kan komme til nytte og glede for menigheten. 

 
Forslag til vedtak 
 
Sel kirkelige råd vedtar å flytte kleberovnen fra prestesakristiet i Nord-Sel kirke til 
kirkestua, under forutsetning av at flyttingen skjer på en fagmessig og skånsom 
måte. 
 
Vedtak  

Sel kirkelige råd vedtar å flytte kleberovnen fra prestesakristiet i Nord-Sel kirke til 
kirkestua, under forutsetning av at flyttingen skjer på en fagmessig og skånsom 
måte. 
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6/25 Orienteringssaker 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 06.02.2025 6/25 

 
 
Forslag til vedtak 
 

Orienteringssaker tas til etterretning 
 
Møtebehandling 

Rådet ber kirkevergen se på mulighet for at kirkestua på Nord-Sel kan brukes i 
forbindelse med pilegrimer. 
 
Vedtak  

Orienteringssaker tas til etterretning 
 

 
Eventuelt 

Soknemøter 
Kirkevergen foreslår følgende datoer til soknemøter: 

• 09. mars i Heidal 

• 16. mars i Sel 

• 23. mars i Nord-Sel 

På sognemøtene blir det gjennomgang av årsmelding og mulighet til å komme med 
spørsmål og innspill til rådet. 
 
Kirkebevaringsfondet 
Sel kirkelige råd hadde sendt inn to søknader til kirkebevaringsfondet. Vi har enda 
ikke fått noe tildelingsbrev, men har likevel fått innsyn i tildelingen. 
I den ene søknaden ble det søkt om midler til et overordnet forprosjekt på 
Bjølstadkapellet. Slike forprosjekt er fullfinansiert av kirkebevaringsfondet, og det 
kreves ikke noen egenkapital. Vi søkte om kr. 410 000 og vi har fått tildelt kr. 
420 000. 
I den andre søknaden søkte vi om midler til å dekke 50 % av kostnaden til takrenner 
på Bjølstadkapellet. Den totale kostnaden er beregnet til 50 000, og vi har fått tilsagn 
på kr. 25 000 fra kirkebevaringsfondet. Resten dekkes over ordinært driftsbudsjett. 
Vi har med andre ord fått full uttelling for våre søknader! 
 
Konfirmantleir 
Konfirmantene fra Sel var på leir på Lillehammer sist helg. Vi avventer en evaluering 
fra konfirmanter og frivillige, men våre lederes oppfatning er at leiren var vellykket. Vi 
skriver om leiren i kommende kyrkjeblad, og prøver å vinkle det slik at det blir 
markedsføring for kommende konfirmanter. 
 
 
MØTET SLUTT KL. 18:20 


